
    

Jatkuvan oppimisen uudistushanke 

Parlamentaarisen jatkuvan oppimisen uudistusryhmän kokous 

Aika Maanantai 22.2.2021 klo 14.30–16.00  

Paikka Microsoft Teams –kokous: Liity tietokoneella tai mobiilisovelluksella kokoukseen 
napsauttamalla tätä  

ASIAT 

1 Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja Jussi Saramo avasi kokouksen klo 14.31. Puheenjohtaja totesi alkuun, että jatkuvan 
oppimisen uudistuksen 17.12 hyväksytyt linjaukset herättivät kiinnostusta jatkuvaa oppimista 
kohtaan ja kiitti parlamentaarista ryhmää tähänastisesta hienosta työstä. Puheenjohtaja totesi työn 
jatkuvan joulukuun linjausten pohjalta. Työryhmän toimeksiantoa on päivitetty ja parlamentaarisen 
ryhmän tehtävänä on jatkossa arvioida ja tukea jatkuvan oppimisen linjausten toimeenpanoa ja 
tehdä ehdotuksia mahdollisiksi uusiksi toimenpiteiksi.  
 
2 Asialistan hyväksyminen 

Asialista hyväksyttiin. 
 

3 Edellisen kokouksen muistio (liite 1) 

Edellisen kokouksen muistioon ei ollut huomautettavaa. 
 
4 Jatkuvan oppimisen parlamentaarisen uudistuksen työsuunnitelma 2021 ja linjausten 

toimeenpanosuunnitelma, lähetekeskustelu (suunnittelupäällikkö Kirsi Heinivirta, OKM, liite 2 
ja 3) 

 
Suunnittelupäällikkö Kirsi Heinivirta esitteli alkuun uudistuksen työsuunnitelmaa vuodelle 2021 ja 
luonnosta linjausten toimeenpanosuunnitelmasta. Heinivirta totesi, että suunnitelma sisältää vielä 
paljon kysymysmerkkejä, koska esimerkiksi Suomen kestävän kasvun suunnitelma on edelleen 
valmistelussa.  
 
Keskustelussa toimeenpanosuunnitelman osalta huomiota kiinnitettiin mm. seuraaviin asioihin: 

• Toimeenpanosuunnitelma sisältää paljon asioita ja on kattava, kuten oli ryhmän tahtotila.  
• Prosessi on edennyt hyvin, vaikka suunnitelma on vielä abstraktilla tasolla. Mielenkiintoista 

kuulla toimeenpanon etenemisestä jatkossa. 
• TYÖ 2030-ohjelman ja pohjoismaisen työvoimapalvelumallin linkittäminen hyvä ja tärkeä 

asia. 
• Suunnitelmissa voisi näkyä vielä paremmin työelämän ja osaamisen kehittämisen 

yhdistäminen. 
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• Korkeakoulujen tarjonnan uudistaminen tärkeää. Opintotuen uudistamisen tarkemmista 
suunnitelmista toivottiin lisätietoa. 

• Uudenlaiset tavat työssä oleville kehittää osaamistaan on tärkeää. Tarvitaan vanhentuneen 
osaamisen päivittämistä ja työttömyyden tai työvoiman ulkopuolelle joutumisen 
ennaltaehkäisyä. 

• Pidettiin tärkeänä aliedustettujen ryhmien erityistoimia ja ohjauksen kehittämistä. 
 

5 Jatkuva oppiminen osaksi työelämää: TYÖ2030-ohjelman osaamisen ja jatkuvan oppimisen 
teema (vanhempi neuvonantaja Tapio Huttula, Sitra, liite 4) 

 
Vanhempi neuvonantaja Tapio Huttula esitteli TYÖ2030-ohjelman jatkuvaa oppimista koskevaa 
osiota ja sen etenemistä. Huttula nosti esiin kolme kokonaisuutta, joilla ohjelman tavoitteita 
pyritään saavuttamaan: 1. Tietoisuuden ja ymmärryksen lisääminen; 2. Edistetään   
työorganisaatioiden kehittämistä tukevien kumppanuuksien syntyä; 3. Konkreettiset 
työelämälähtöiset kokeilut ja pilotit. 
 
Keskustelussa kiinnitettiin mm. seuraaviin asioihin: 

 
• Työhyvinvoinnin kehittämisohjelmia on ollut useita, mutta tässä uutena ja tärkeänä 

ulottuvuutena on vahva linkitys oppimiseen ja osaamiseen. 
• Työssä tulisi hyödyntää aiempia tuloksia, ei tarvitse keksiä samoja asioita uudestaan.  
• Tulevaisuuden taitojen kehittäminen tärkeää. 
• Valmiita verkostoja on jo olemassa, mutta haasteena on saada ne toimimaan yhteen. 

 
6 Jatkuvan oppimisen palvelujärjestelmä: Jatkuvan oppimisen ja työllisyyden palvelukeskuksen 

valmistelu (neuvotteleva virkamies Ville Heinonen, OKM, liite 5) 
 
Puheenjohtaja Saramo totesi alkuun, että hallitus käynnisti jatkuvan oppimisen ja työllisyyden 
palvelukeskuksen valmistelun viime syksyn budjettiriihessä. Palvelukeskuksen on määrä aloittaa 
toimintansa jo tänä vuonna. Neuvotteleva virkamies Ville Heinonen kertoi valmistelun 
etenemisestä, palvelukeskukselle esitetyistä tehtävistä, rahoituksesta ja hallintomallista sekä 
kytkennästä digitaalisin toimintoihin ja niiden kehittämiseen.  
 
Keskustelussa kiinnitettiin mm. seuraaviin asioihin: 
 

• Valmistelu on edennyt hyvässä yhteistyössä TEM:n ja OKM:n välillä. Palvelukeskuksen 
valmistelu liittyy myös muihin käynnissä olevaan kehittämistoimintaan, kuten 
digikehittämiseen ja pohjoismaiseen työvoimapalvelumalliin. Ideana on koota yhteen 
toimintoja ja saadaan niistä enemmän irti. 

• Palvelukeskus tulee olemaan isossa roolissa räätälöityjen koulutusten aikaansaamiseksi 
työssä oleville ihmisille, joten työnantajien ja palkansaajien mukana olo on tärkeää.  

• Korkeakoulujen ja oppilaitosten nykyisen koulutustarjonnan uudistamiselle on myös tarve 
ja hyvä, että sitä tehdään myös. Sen kannalta olennaista on saada ennakoinnin ja 
digikokonaisuuden kehittämistä eteenpäin. Palvelukeskus mahdollistaa, että näissä asioissa 
päästään etenemään. 

• Tärkeää olisi tuoda esiin, mikä on koulutuksen järjestäjien, korkeakoulujen ja muiden 
koulutuksen tarjoajien rooli ja laajemmin palvelukeskuksen toiminnan hyötyjä muille 
toimijoille. 

• Digitaalisten palvelujen eteneminen on hyvä asia ja siitä olisi mielenkiintoista kuulla 
enemmän. 

• Vaikka ei kannata palvelukeskuksen perustamista, niin tässä vaiheessa olennaista on saada 
siitä mahdollisimman paljon hyötyä kaikille. Tärkeää on, että palvelukeskuksella on 
rajapinnat muihin toimijoihin, ettei synny päällekkäisyyttä.   

 
7 Mahdolliset muut asiat 



Lopuksi puheenjohtaja totesi, että eduskuntaan on tulossa hallituksen esitys valtakunnallisesta 
opinto- ja tutkintorekisteristä annetun lain ja vapaasta sivistystyöstä annetun lain muuttamiseksi. 
Esitys edistää vapaan sivistystyön kautta hankitun osaamisen tunnistamista ja tunnustamista 
jatkuvan oppimisen linjausten mukaisesti. 

8 Kokouksen päättäminen  

Puheenjohtaja Saramo päätti kokouksen klo 16.03.  
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